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Protokół 
z XXI zwyczajnej sesji Rady Gminy Liniewo 

odbytej w dniu 28 grudnia 2016r. w godz. od 9.00 do 12.20  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
15 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Wójt – proszę o wycofanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Aktualizacji 
programu ochrony środowiska dla gminy Liniewo na lata 2016 -2019 z perspektywą na 
lata 2020-2023 i wprowadzenie dwóch projektów uchwał zmieniającą Uchwałę Nr 
XL/276/2014 Rady Gminy Liniewo oraz w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
   
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał Radnych kto jest za 
wycofaniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Aktualizacji programu 
ochrony środowiska dla gminy Liniewo na lata 2016 -2019 z perspektywą na lata 
2020-2023. 
 
Radni 15 głosami „za” wycofali projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Aktualizacji programu ochrony środowiska dla gminy Liniewo na lata  2016 -2019 
z perspektywą na lata 2020-2023 z porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał Radnych kto jest za 
wprowadzeniem projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/276/2014 Rady 
Gminy Liniewo.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli do porządku obrad projekty uchwałę zmieniającą 
Uchwałę Nr XL/276/2014 Rady Gminy Liniewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał Radnych kto jest za 
wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Radni  15 głosami „za” przyjęli do porządku obrad projekty uchwałę w sprawie 
terminu, częstotliwości i  trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 
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Radni 15 głosami „za” przyjęli porządek sesji który brzmi następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Ocena działalności placówek kultury. 
6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 2017 – 2023: 

a) stanowisko komisji Komunalnej i Budżetu, 
b) stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 
c) dyskusja, 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
e) głosowanie. 

8. Uchwalenie budżetu gminy na 2017 rok: 
a) stanowisko komisji Komunalnej i Budżetu, 
b) stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 
c) dyskusja, 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
e) głosowanie. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych na 2017 rok; 
b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Liniewo    

na rok 2017 rok; 
c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego; 
d) wyrażenia opinii na rozwiązanie Gminnego Towarzystwa Sportowego „Kasztelania” 

w Garczynie; 
e) przyjęcia planów pracy Rady Gminy Liniewo, Komisji Rewizyjnej i pozostałych 

komisji stałych Rady Gminy Liniewo na 2017 rok; 
f) zmieniająca Uchwałę Nr XX/174/2016 Rady Gminy Liniewo; 
g) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w 

2017 roku, w tym w ramach programu Aktywizacji i Integracji oraz Programu 
Specjalnego, 

h) zmieniająca Uchwałę Nr XL/276/2014 Rady Gminy Liniewo; 
i) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 
j) zmian w budżecie gminy; 
k)  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 

lata 2016 – 2021. 
10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zakończenie sesji. 
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Ad.3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach poinformował Radny że nie 
wpłynęły żadne uwagi do protokołu i zapytał radnych, kto jest za przyjęciem 
protokołu z XX zwyczajnej sesji Rady Gminy Liniewo.  
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli protokół z XX zwyczajnej sesji Rady Gminy Liniewo. 
 
Ad. 4  
Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 
 
Spotkania: 
 udział w zgromadzeniu Związku Gmin Wierzyca, 
 spotkanie z Powiatowym Urzędem Pracy w Kościerzynie, 
 spotkanie z sołtysami Gminy w sprawie nowej gospodarki śmieciowej, 
 udział w Mikołajkach Gminnych, 
 udział w spotkaniach opłatkowych,  
 udział w jasełkach szkolnych, 
 spotkanie z przedsiębiorcami, 
 udział w II Jarmarku Bożonarodzeniowym. 
 
Umorzenia: 
podatek rolny – 30zł 
podatek od nieruchomości – 204zł 
podatek leśny – 6zł 
 
Ewidencja Ludności: 
3 – urodzenia, 
2 – zgony, 
17 – operacji meldunkowych, 
44 – dowody osobiste. 
Jubileusze pożyć małżeńskich. 
 
Referat Gospodarki Komunalnej i Rozwoju 
 równanie dróg, 
 dostawa kruszywa, 
 rozliczenie dofinansowania dróg Wysin i Lubieszyn, 
 naprawa chodnika Wysin, 
 decyzja środowiskowa sieć wodociągowa Lubieszyn, 
 zakup pomp „presskan” system ciśnieniowy w Garczynie, 
 rozliczenie programu utylizacji azbestu, 
 kontrola placów zabaw, 
 950 deklaracji odbioru odpadów, 
 pozwolenie na budowę oczyszczalni w Dece, 
 montaż drzwi w remizie OSP w Wysinie, 
 dostawa piasku i żwiru. 

 
Referat Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami: 
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 przetargi na działki Liniewo , Małe Liniewo, Garczyn – brak chętnych, 
 informacja o zbyciu lokalu przy ul. Starowiejskiej, 
 5 decyzji o warunkach zabudowy, 
 wznowienie punków granicznych, 
 wycinka drzew od 1 stycznia 2017r. Zmiana ustawy na gruntach osób fizycznych nie 

będzie wymagane pozwolenie na wycinkę RDOŚ nie będzie uzgadniał decyzji o 
wycince drzew. 

 
Gminny Ośrodek Kultury Sportu i Rekreacji: 
 
 spotkania Mikołajkowe, 
 8 grudnia spotkanie opłatkowe seniorów sołectw Liniewo, Liniewskie Góry, Płachty, 

Sobącz, 
 10 grudnia poświęcenie wozu bojowego w Wysinie, 
 13 grudnia spotkanie opłatkowe w Wysinie, 
 14 grudnia spotkanie opłatkowe sekcji GOKSiR, 
 17 grudnia II Jarmark Bożonarodzeniowy. 
 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej: 
 
 współfinansowanie spotkań seniorów, 
 pomoc celowa, 
 1 osoba przekazana do DPS Stawiska, 
 1 osoba przewieziona do Szpitala w Starogardzie Gdańskim, 
 posiedzenie zespołu interdyscyplinarnego – 2 niebieskie karty, 
 9 rodzin uzyskało pomoc socjalną. 
 
Inne sprawy: 
W dniach 1-5 grudnia zostały wystawione protokoły rolnikom poszkodowanym była 
możliwość otrzymania odszkodowania, propozycja zmiany terminów płatności za 
odbiór odpadów do 15 następnego miesiąca, zmiana sposobu wystawiania faktur dla 
jednostek podległych Gminy. 
 
Podziękowania dla sołtysów, radnych, mieszkańców za spotkania opłatkowe, 
dyrektorom szkół oraz strażakom za udział w II Jarmarku Bożonarodzeniowym. 
 
Ad. 5  
Interpelacje i wnioski radnych 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach odpowiedź na zaproszenie 
informującą, o braku możliwości uczestniczenia w sesji ze względu na wcześniej 
zaplanowane zadania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach odczytał pismo firmy PGNiG 
informujące o postępach prac przy odwiertach w Wysinie. 
 
Jerzy Bałachowski – chciałbym podziękować na koniec roku za pomoc był problem ze 
spędem, co dalej nie wiadomo, chciałbym również podziękować za wykonaną drogę w 
Wysinie jest ona, co prawdę trochę wąska, dziękuję również, że jako jedyna gmina 
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otrzymaliśmy odszkodowania ja mam już decyzję było niewiele osób każdy mówił, że 
nic z tego nie będzie, ale jednak dali pieniądze dziękuję jeszcze raz wszystkim z 
zaangażowanie w tę sprawę, dziękuje również wszystkim, którzy przyczynili się do 
zakupu nowego samochodu strażackiego. 
 
Ludwik Szparkowski – chciałbym, aby Wójt wyjaśnił, dlaczego ul. Wiśniowa nie została 
dokończona, chodzi o odcinek koło posterunku niech Pan nie mówi, że zabrakło 
środków w ubiegłym roku i w tym roku zostaje około 1 mln te 100m można było zrobić i 
zakończyć pewien etap, jest u nas komórka do spraw pisania projektów unijny proszę o 
informację ile zostało napisane projektów i ile przeszło weryfikację i jest realizowane i 
na jakie kwoty, chodzi o ten rok. 
 
Grzegorz Michnowski – nie wiem czy źle zrozumiałem chodzi o piasek na drogi 
wymienił Pan tylko cztery miejscowości czy tak już będzie robione czy my musimy się 
topić my sami zasypujemy dziury, nasz rów gdzie odprowadzane są ścieki, życie tam 
zginęło kiedyś były ryby a teraz nie ma nic, czas pomyśleć też o ogrodzeniu boiska są 
dziury, płot jest porwany.  
 
Adam Sosnowski – chciałbym podziękować za doświetlenie terenu naszej spółdzielni i 
umożliwienie wycięcia brzóz, wyposażenie placu spotkań w Stefanowie, marzenia 
czasami się spełniają, warto by było przypomnieć się organom, które są odpowiedzialne 
za drogi wojewódzkie Nowa Karczma – Lubieszyn, oraz drogi powiatowe.  
 
Wojciech Prądziński – mieszkańcy nie mają konkretnych informacji dotyczących 
funkcjonowania Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów, w jakich godzinach i jak mają być 
odpady dostarczane. 
 
Waldemar Bonkowski – dziękuję za zaproszenie, co prawda nie zawsze mogę być, 
pracy mamy dużo kilkaset ustaw się tworzy mówiono, że Polska jest w budowie – Polska 
jest w naprawie, z dniem 1 stycznia wchodzi prosta ustawa o wycince drzew, takich 
spraw jest dużo, które ułatwiają życie, pracy jest sporo opór duży krzyczą w mediach, że 
jest kryzys w parlamencie, ale rząd ma większość nie ma zagrożenia demokracji w 
telewizji opozycja mówi różne głupoty wystarczy tylko pomyśleć, minął już rok. Życzę 
wszystkiego dobrego na nowego roku błogosławieństwa dla was i waszych rodzin. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach – Panie Senatorze życzymy 
wszystkiego dobrego trafnych ustaw i lepszych czasów, zdrowia i wytrwałości. 
 
Ad. 5 
Ocena działalności placówek kultury. 
(ocena w załączniku do protokołu) 
 
Ad. 6 
Przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 2017 – 2023. 
 
a) stanowisko komisji Komunalnej i Budżetu 
 
Arkady Grabski Przewodniczący komisji Komunalnej i Budżetu – komisja na swoim 
posiedzeniu po analizie przedstawionych dokumentów oraz po zapoznaniu się z opinią 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej stwierdza, iż wszystkie wymogi formalne zostały 
zachowane i opracowane zgodnie z ustawą o finansach publicznych.  Z objaśnień do 
uchwały wynika, że planowane dochody i wydatki oraz przychody i rozchody są realnie 
zaplanowane i nie stanowią zagrożenia w wykonaniu planowanych przedsięwzięć w 
roku 2017 opinia komisji jest pozytywna. 
 
b) stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy Liniewo 
 
Jerzy Bałachowski Przewodniczący komisji Rolnej i Ochrony Środowiska – komisja 
nie ma zastrzeżeń każdy głosuje według swojego uznania. 
 
Grzegorz Michnowski Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i 
Opieki Społecznej – uchwała nie była omówiona na komisji więc każdy podejmuje 
decyzję sam.  
 
Tadeusz Borkowski Przewodniczący komisji Rewizyjnej – komisja jest za 
przyjęciem Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
 
c) dyskusja, 
 
Skarbnik omówiła Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2017-2023. 
 
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

(opinia w załączeniu do protokołu) 
 
e) głosowanie  
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał Radnych kto jest za 
przyjęciem Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2023. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2017 – 
2023. 
 
Ad. 7  
Uchwalenie budżetu gminy na 2016 rok. 
 
Wójt – ustalenie modelu, strategii budżetu na 2017 rok oparte powinno zostać na 
modelu infrastrukturalnym oraz gospodarczym, który powinien obejmować 
infrastrukturę techniczną, społeczną, gospodarczą gmina powinna strategię 
ukierunkować o te kryteria, infrastruktura techniczna to drogi kanalizacja, gospodarka 
odpadami, szkolnictwo, opieka społeczna, kultura, współpraca na szczeblu 
wojewódzkim i powiatowym, działalność inwestycyjna dla utworzonej strefy. Projekt 
budżetu Gminy Liniewo na 2017 rok jest budżetem odważnym i pro rozwojowym. Po 
stronie wydatków znalazły się zadania gdzie w sposób zrównoważony po głębokiej 
dyskusji w konsekwencji i kontynuacji programu wyborczego, kompromis ze 
wszystkimi, jako organ wykonawczy wnioskuję o przyjęcie budżetu na rok 2017 i 
wspólną realizację. 
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a) stanowisko komisji Komunalnej i Budżetu. 
 
Arkady Grabski Przewodniczący komisji Komunalnej i Budżetu – komisja na 
posiedzeniu w dniu 27 grudnia 2016 roku analizowała projekt uchwały budżetowej na 
2017 rok, według komisji projekt został przygotowany poprawnie, ustalone dochody 
bieżące są przedstawione w pełnej szczegółowości budżetowej i są wyższe od 
planowanych wydatków bieżących. Według Komisji tak przedstawione materiały 
pozwalają ocenić, iż planowane zamierzenia są realne do wykonania. Ponadto Komisja 
zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, która projekt Uchwały 
Budżetowej oceniła pozytywnie jak również pozytywnie oceniała możliwość 
sfinansowania deficytu budżetu na 2017 rok, komicja pozytywnie ocenia projekt 
budżetu na 2017 rok. 
 
b) stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy 
 
Jerzy Bałachowski Przewodniczący komisji Rolnej i Ochrony Środowiska – komisja 
analizowała budżet na wszystkie potrzeby 2017 roku, każdy głosuje według swojego 
uznania. 
 
Grzegorz Michnowski Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i 
Opieki Społecznej – każdy członek komisji głosuje według uznania. 
 
Tadeusz Borkowski Przewodniczący komisji Rewizyjnej – komisja jest za 
przyjęciem budżetu. 
 
c) dyskusja 
 
Skarbnik omówiła projekt budżetu na 2017 rok. 
 
Ludwik Szparkowski – cieszę się z wystąpienia Wójta mówił Pan, jakie priorytety i co 
przyświecało Panu w konstruowaniu budżetu, ostatnio ukazał się ranking 
zrównoważonego rozwoju jednostek samorządu terytorialnego opracowany przez 
Politechnikę Warszawską brano pod uwagę 15 wskaźników w tym między innymi te, 
które Pan Wójt wymienił liczba osób pracujących, bezrobotnych, wysokość wydatków 
inwestycyjnych, liczba absolwentów szkół, saldo migracji, odsetek mieszkańców z 
dostępem do kanalizacji nasza gmina jest na ostatnim miejscu w powiecie, gdzie inne 
gminy są o wiele wyżej. Kończą się budżety unijne trzeba pójść w twarde projekty inne 
gminy miały przygotowane projekty na kanalizacje i w nie weszły. Tak jest w wielu 
innych przypadkach Panie Wójcie zrównoważony rozwoju jest tu jakaś sprzeczność z 
tym, co ja przedstawiam są to dane konkretne i wiarygodne, bo te wskaźniki, o których 
Pan Wójt mówi są tu wzięte pod uwagę, dlatego myślę, że w najbliższym czasie będzie 
korekta budżetu, więcej odwagi, więcej zadań realizowanych w roku 2017.  
  
Wójt – proszę, aby Pan nie powtarzał tego, co powiedziałem na komisji nie jest to 
odkrywcza sprawa, że wolne środki przełożymy na kredyt, przykro było słyszeć, że 
rozwój gminy nie jest dla Pana oczekiwany nie można w czarnym świetle przedstawiać 
dokonań proszę pokazać w gminach zewnętrznych ile pozyskano środków np. na nowy 
samochód ani grosza nie wydaliśmy, środki na kulturę na duże wydarzenie, ile gmina 
pozyskała środków unijnych na mieszkańca, strefa ekonomiczna to są fakty wszyscy 
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wiemy jak skończyła się polityka zadłużania powiatu, kto zmienił tok wydarzeń w 
sprawie śmieci moja skromna osoba z radnymi sołtysami i mieszkańcami, którzy jeździli 
ze mną, jakie dziś byłyby stawki. 
 
Skarbnik – jest mi przykro, że Pan skrytykował budżet w sensie małego długu 
myślałam, że będzie to docenione, że nie zadłużamy gminy, można realizować zadania ze 
środków własnych, jeśli chodzi o ranking nie jest dla naszej gminy korzystny, okres na 
wszystkie działania nie został uruchomiony i nie można pozyskać środków nasza gmina 
jest zwodociągowana i skanalizowana w 90% na wodociągi nie dają już środków my 
zaczęliśmy prace dużo szybciej i się nie podniesie ten wskaźnik. Czekamy na ogłoszenie 
konkursu, jeśli chodzi o Lubieszyn już drugi rok jak nie zostanie on ogłoszony to nie 
nasza wina i nie możemy być za to krytykowani nie chcemy realizować tego zadania z 
naszego budżetu w 2016 roku mieliśmy środki na udział własny przynajmniej na 
pierwszy etap, bo dobrze jest brać kredyty, ale odsetki też trzeba spłacać zwiększa się 
próg zadłużenia i zaczyna się pętla budżet się podniósł, ale to zasługa dotacji, jeśli nie 
będziemy czuwać pójdziemy z torbami, wiem, że jestem ostrożna staram się być uczciwa 
po to abyśmy byli z stanie zrealizować zadania takie, na które nas stać, gospodarka 
śmieciowa, oświata ważna reforma nie wiemy jak to będzie czy uda nam się 
przeprowadzić tę reformę bezboleśnie, ma Pan prawo myśleć, że jestem zbyt ostrożna 
kredyty można rozpisać nawet na trzydzieści lat, ale kto się podejmie realizacji takiego 
budżetu, bo na pewno nie ja to wy głosujecie, musimy mieć świadomość przedstawiając 
dokument, że jest on do zrealizowania mamy historię dochodów o ile podnieśliśmy 
podatek od nieruchomości a chcemy robić dużo, dochody bieżące nie mogą przewyższać 
wydatków bieżących, jeżeli trzeba będzie się zadłużyć, jeżeli konkurs zostanie ogłoszony 
na Lubieszyn weźmiemy kredyt na 2-3 lata starliśmy się zrobić to po gospodarczemu nie 
mamy firm, które dają podatki mamy tylko rolników. 
 
Sekretarz – rankingów są dziesiątki w niektórych wypadamy bardzo dobrze w tym 
akurat wypadliśmy gorzej. Gmin w Polsce jest 2500 patrząc ogólnie wybrał Pan niektóre 
kryteria, ale jednym z nich też było przepraszam radnych wykształcenie radnych u nas 
tylko jedna osoba która ma wykształcenie wyższe a pozostali np. Sopot 100% rady ma 
wykształcenie wyższe nie możemy się tak porównywać proszę nie czarować radnych, 
jak były rankingi gdzie byliśmy na 1-2 miejscu nikt nie wspominał o tym, to są tylko 
dane statystyczne. 
 
Ludwik Szparkowski –jak Sekretarz wie wszystkie statystyki, jakie by nie były to są 
subiektywne spojrzenia, ale wyniki nie odbiegają aż tak od tego, co jest w rzeczywistości 
Pan Sekretarz wspomniał o Sopocie chodziło o gminy wiejskie przykro mi, że nie odniósł 
się merytorycznie do pewnych rzeczy tylko rzuca, że najwięcej pozyskaliśmy pieniędzy 
na jednego mieszkańca odsyłam do danych Urzędu Marszałkowskiego, jakie 
dofinasowanie na drogi mają inne gminy są to wartości milionowe możemy dyskutować 
rzucać hasłami Wójt powie, że ma rację, ale fakt jest, że w rankingu w powiecie mamy 
ostatnie miejsce to jest przykre. 
 
Wójt – mamy rozmawiać o rankingach czy o budżecie proszę wylądować w naszej 
rzeczywistości nie zajmujmy się badaniem tylko rzeczywistością, wiemy jak prowadzić 
politykę budżetową, spowolnić, zablokować głosowanie radni mają mandat do 
reprezentowania lokalnej społeczności, działania na rzecz mieszkańców, mieszkaniec 
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nie chcę rozmawiać o rankingu tylko chce widzieć efekty, drogę, chodnik, myślę, że ta 
dyskusja nie ma dalej sensu. 
 
Ludwik Szparkowski – korzystając, że są Panowie, którzy zajmują się zadaniem 
ochrony zdrowia w budżecie zapisana jest pomoc finansowa dla ośrodka zdrowia 
22000zł chcę zapytać, jaki sprzęt będzie kupiony nie chodzi o firmę i nazwę ile wysupła 
ośrodek ze swoich środków wiadomo, że żadne programy ani pomoc finansowa nie jest 
w 100% jakiś procent trzeba mieć wkładu własnego, ma być reforma oświaty czy jest 
szansa, aby powstał gabinet w szkole, który mógłby pomóc młodzieży.  
 
Bartosz Kotas – pieniądze mają być przeznaczone na renowację i modernizację 
gabinetu stomatologicznego długo już trwają rozmowy w ramach tego ma zostać 
zakupiony radiowizjograf, czyli rentgen stomatologiczny nie chcę składać deklaracji są 
to wstępne plany zależy to od porozumienia z firmami i uchwalenia budżetu z naszych 
środków będzie to przynajmniej 10000zł są dwa projekty wtedy nasze wydatki będą 
jeszcze wyższe okres zwrotu to 5-10 lat, jeśli się to powiedzie otwarty zostanie temat 
gabinetu w szkole rozmowy są jeszcze w trakcie dopinania bez tych pieniędzy nie uda 
się uruchomić tego programu. 
  
d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

(opinia w załączeniu do protokołu) 
 

e) głosowanie 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał Radnych kto jest za 
przyjęciem budżetu gminy na 2016 rok. 
 
Radni 13 głosami „za” i 2 „wstrzymujących” przyjęli budżet gminy na 2017 rok. 
 
Ad. 9 
Podjęcie uchwał w sprawach.  
 
Ludwik Szparkowski – Panie Przewodniczący składam wniosek formalny o przerwę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach – mamy napięty czas a z tego, co 
wiem nikt z radnych nie pali.   
 
a) uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych na 2016 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Grzegorz Michnowski – już na komisji wspominałem, że jest błąd w obliczeniach nie 
zostało to skorygowane nie wiem czy tak ma zostać. 
 
Sekretarz – proszę o zmianę kwoty 7200 na 7300 jest to błąd w obliczeniach. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 



SESJA XXI 28 grudnia 2016r. 

   

Strona 10 z 15 
   

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
b) uchwalenia gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Liniewo na 

rok 2016. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Radny Ludwik Szparkowski nieobecny podczas głosowania. 
 
c) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Radny Ludwik Szparkowski nieobecny podczas głosowania. 

 
d) wyrażenia opinii na rozwiązanie Gminnego Towarzystwa Sportowego „Kasztelania” w 

Garczynie 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
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(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Radny Ludwik Szparkowski nieobecny podczas głosowania. 

 
e) przyjęcia planów pracy Rady Gminy  Liniewo, Komisji Rewizyjnej i pozostałych komisji 

stałych Rady Gminy Liniewo na 2016 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Ludwik Szparkowski – mam uwagę do planu pracy komisji oświaty z racji tego, że 
następuje wygaszanie gimnazjów pkt. 3 omówienie działalności placówek oświatowo-
wychowawczych zaplanowane jest na czerwiec-lipiec moim zdaniem powinno być to w 
lutym-marcu ze względu na to żeby wiedzieć, co się będzie działo u nas w Liniewie, 
dlatego punkt trzeba przenieść na luty. 
 
Grzegorz Michnowski – z całym szacunkiem nie wiadomo jak będzie to wszystko 
wyglądało, Pan Wójt zaproponował spotkanie komisji, nauczycieli, dyrektorów, rodziców 
w celu omówienia tej reformy, Panie Szparkowski spokojnie w czerwcu damy Panu 
informację jak będzie to wyglądało. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
wprowadzeniem zmiany do planu pracy komisji oświaty dotyczącą zmiany z punktu 
3 omówienia działalności placówek oświatowo-wychowawczych na punkt 1.  
 
Radni 1 głosem „za” przy 11 „przeciw” i 3 „wstrzymujących” odrzucili wniosek 
radnego Ludwika Szparkowskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
f) zmieniająca uchwałę Nr XX/174/2016 Rady Gminy Liniewo. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
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Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
g) rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych w 2017 

roku, w tym w ramach programu Aktywizacji i Integracji oraz Programu Specjalnego. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
h) zmieniająca Uchwałę Nr XL/276/2014 Rady Gminy Liniewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Sekretarz – proszę o wprowadzenie poprawki w § 1 jest zapis wysokość opłat za 
świadczenia przedszkola publicznego prowadzonego przez Gminę Liniewo w § 1 ust. 1 
powinno być § 2 ust. 1 oraz zmiana słowa „usługi” na „opłaty”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
wprowadzeniem poprawki w § 1. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli poprawkę do projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
 
i) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowania odpadami 

komunalnymi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
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Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
j) zmian w budżecie gminy. 
 
Skarbnik omówiła zmiany w budżecie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
k) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 

2016 – 2021. 
 
Skarbnik omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Liniewo na 
lata 2016 – 2021. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Ad.10 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 
Piotr Piwowarczyk – firma, która wynajmowała spęd zrezygnowała i zakończyła 
działalność z końcem grudnia, dzięki kontaktom jednego z sołtysów jest firma, która 
chciałaby prowadzić taką samą działalność na początku stycznia odbędą się rozmowy. 
 
Wójt – droga wojewódzka Nowa Karczma – Lubieszyn – podejmujemy działania, 
wysyłamy pisma, Zarząd Dróg Wojewódzkich stara się naprawiać jak może mam 
nadzieję, że dalej będą kontynuować działania, 
- PSZOK – informacja odnośnie PSZOK jest na ulotce oraz na stronie internetowej śmieci 
będzie można dostarczać w poniedziałki, środy i piątki w godzinach 10-14, 
- prace na ul. Wiśniowej – przypominam, że odpowiedź na to pytanie udzielałem już 
kilkakrotnie, zwiększyliśmy finansowanie w pierwszej wersji tak dużego zakresu nie 
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planowaliśmy w tym roku zrobiliśmy dużo więcej, proszę się nie sugerować, że jest 
nadwyżka środki te są na zabezpieczenie ryzyka np. reformy oświatowej, gospodarki 
śmieciowej rozliczenia ze Związkiem Gmin Wierzyca nie chcemy się zadłużać po to, aby 
inni to spłacali, 
- pozyskiwanie środków zewnętrznych – będzie to zbiorcza informacja od Pani 
Licznerskiej przygotuje taką informację wspomnę tylko, że na projekt Edukacja w Gminie 
Liniewo pozyskaliśmy 1mln zł., 
- piasek – ustaliliśmy, że dostarczamy piasek na zgłoszenie przez sołtysa przy hydroforni 
jest złożony materiał 2-3 tony nie było zgłoszenia, że jest jakaś potrzeba to dowieziemy, 
- odprowadzenie oczyszczonego ścieku – kanał od jeziora do Strugi był nawet donos w tej 
sprawie do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska badania, jakości ścieku 
wykonujemy raz na kwartał nie mam żadnych przekroczeń, 
- ogrodzenie boiska – jest to ujęte w przeglądzie, który był, wspomnę tylko, że działalność 
radnego nie polega ba wskazywaniu palcem tu jest dziura tylko pomagania w 
rozwiązywaniu problemów i zaangażowanie w pewne sprawy. 
   
Ad. 10 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Tadeusz Borkowski – została podjęta nowa uchwała w sprawie terminu płatności za 
odpady dobrze by było poinformować mieszkańców. 
 
Sekretarz – uchwała zostanie przygotowana i rozwieziona. 
 
Tadeusz Borkowski –chciałbym podziękować w imieniu mieszkańców Orla za dobrą 
współpracę.  
 
Joanna Mękal PODR – chciałabym również podziękować, ponieważ Gmina Liniewo, 
jako jedyna podjęła wezwanie dotyczące odszkodowań były tylko dwa dni i jeszcze 
awaria prądu, chciałabym również przypomnieć, że trzeba podać do ARMiR stan 
zwierząt sporo osób jeszcze tego nie zrobiło a będą nakładane kary. 
 
Adam Sosnowski – drzewa na własnej posesji będzie można wycinać bez zezwolenia. 
 
Piotr Piwowarczyk – ustawa została przegłosowana w słynnej sali kolumnowej jest 
jeszcze niepodpisana przez prezydenta, ale trochę czasu jeszcze zostało, osoby fizyczne 
na własnym gruncie będą mogły wycinać drzewa bez zezwolenia.  
 
Brunon Kupper – chciałbym prosić, aby u nas drogę z Chróstów na Rymanowiec dalej 
wyasfaltować, może kiedyś się to stanie. 
 
Wójt – słyszę to od mieszkańców od Wiceprzewodniczącego Rady w tej kadencji będzie 
to zrobione może w 2018 roku. 
 
Roman Koprek – chciałbym podziękować doposażenie placu w siłownię zewnętrzną 
chciałbym również podziękować za współpracę z radnym nie ma u nas zgrzytów 
dogadujemy się chciałbym, aby wszyscy sołtysi i radni razem współpracowali tak jak 
jest to u nas. 
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Wójt – dziękuję, że mamy wsparcie sołtysów i radnych ale głos krytyczny wnosi zawsze 
coś nowego, tylko czy wypada stwierdzać, że w najgorszej gminie robi się tyle rzeczy jest 
tyle pomocy czy robiłoby się tyle gdyby była to najgorsza gmina.  
 
Ad. 12 
Zakończenie sesji 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 1220 

 
 
 
  
  Protokołowała                Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
    Jolanta Flis                                                                        Wiesław Szarmach 
                                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy  


